
Acta pendent d’aprovació formal. Podeu enviar les vostres esmenes a consellfp@terrassa.cat

COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL DE LA FORMACIÓ PROFESSIONAL DE 
TERRASSA

Data: 8 de febrer de 2023
Lloc:  UGT, c. La Unió, 23. Terrassa
Hora de convocatòria: 12h

Reglament Representació Participant Delegació Assistència

Vice presidència del Consell
Vice president del 
Consell Josep Armengol SI

Secretaria tècnica del 
Consell

Secretària tècnica del 
Consell Marta Mencia

1 Corporació competències 
Educació Regidoria Educació Teresa Ciurana SI
1 Corporació  competències 
en Ocupació Regidoria Ocupació Núria Marin SI
1  Corporació amb 
competències en  Joventut Regidoria Joventut Ona Martínez S’excusa
1  Corporació amb 
competències de Serveis 
Socials

Regidoria de Serveis 
Socials Noël Duque S’excusa

1  Corporació amb 
competències en Polítiques 
de Gènere

Regidoria de 
Polítiques de Gènere Núria Marin SI

1  Corporació amb 
competències en Universitats

Regidoria 
d’universitats Pep Forn SI

1  Corporació amb 
competències en Innovació Regidoria d’Innovació Pep Forn 
1 Corporació amb 
competències en Activitats 
econòmiques

Regidoria 
Desenvolupament 
Econòmic Núria Marin

1 Generalitat amb 
competències en 
Ensenyament

Coordinador 
Territorial d’FP Josep Lluís Medina S’excusa

1 Generalitat amb 
competències en Treball i 
Indústria

Director Oficina 
Treball

Francisco Javier 
Argüello SI

1 Diputació amb 
competències en Educació

Gerent Serveis 
Educació Francesca Alaminos 

Sra. Sara 
Maroto S’excusa

1 Diputació amb 
competències en Promoció 
econòmica i Ocupació

Gerent Serveis 
Promoció Econòmica Trinidad Molina 



1 de la Cambra del Comerç Director de Serveis Josep Beltran SI

1 de la Cecot Directora Formació Eulàlia Martínez SI
1 de gremis i/o empreses de 
la Cambra Comerç, associats
Consell Vocal comité executiu Pere Rodríguez  

1 de gremis i/o empreses de 
la Cecot, associats al Consell Institut Gremi Tèxtil

2 Unió General de 
Treballadors (UGT)

Resp. FETE-UGT Elena Gonzàlez S’excusa

Repres. FETE-UGT

2 Comissions Obreres 
(CCOO)

Representant CC.OO

Responsable de 
sectors privats reglats

José Fernando 
Domínguez

1 de centres de formació 
privat/concertat associats al 
Consell Titular Salesians Miquel Armengol SI
1 de centres de formació 
públics  associats al Consell Direcció Ins Terrassa Anna Molist S’excusa
1  de  cadascun  dels  grups
municipals  que  no  tingui
representació  en  aquesta
Comissió Permanent

Tot per Terrassa Salvador Esquius 

ERC
Josep Miquel 
Villagrasa S’excusa

PSC Carlos Làzaro SI

Ciutadans David Aguinaga SI

Junts x Terrassa Marta Sánchez SI
1  d’entre  tots  el  col·lectius
de  joves  més  representatius
de  la  ciutat  adherides  al
Consell. Representant Col.lect.
1 del món Universitari

Sots direc ESEIAAT David González
Altres persones que 
assisteixen o s’excusen

Regidoria Educació 
Ajunt. Vacarisses Paola Moral S’excusa
Regidoria Educació
Ajunt. Ullastrell Beatriz Almolda
Alcadessa Ajunt. 
Rellinars Marta Roqué SI

Alcalde Viladecavalls Cesca Berenguer 
Marc 
González

Assessor regidora 
Educació Rafa Homet 
Director Àrea Cicles Santi Martínez Illa SI



de la vida
Directora Àrea 
Promoció econòmica

Montserrat Martínez 
Soler

Directora Serveis 
Educació Teresa Buch S’excusa
Directora Servei 
Promoció econòmica Pilar Gutiérrez S’excusa
Cap Servei Orientació
i acció educativa Javier Lacárcel Soto SI
Tècnica Servei 
Educació Nathalie Emond SI
Tècnica Foment Maribel Gelis Garrido SI

La sessió de la Comissió Permanent comença a les 12.11h.

Teresa Ciurana dona la benvinguda als membres i comença amb el primer punt de l’ordre del dia.

1. Lectura i aprovació de l’acta de la reunió anterior

Com que ningú aporta cap esmena, Teresa Ciurana dona l’acta per aprovada i  dóna pas a Javier
Lácarcel per tractar el tema de la Fira Tria Futur.

2. Terrassa Tria Futur i proposta activitat taula rodona 20 anys del Consell

Javier Lacárcel explica com s’estructuren la Fira d’Orientació i la Mostra d’Ensenyament:

 La Fira d’Orientació serà els dies 9 i 10 de març en horari seguit de 9h a 19h per a facilitar
les entrades i sortides

 Hi haurà 3 sectors estratègics: industrial, serveis i comunicació audiovisual.  Permetrà una
interrelació entre formació i mon empresarial, aconseguint espais més vivencials.
Eulàlia Martínez pregunta per la participació del sector tèxtil. Javier Lacárcel respon que el 
Gremi tèxtil tindrà el seu estand i des de Foment s’ha convidat el Gremi d’instal·ladors a 
formar part del sector Indústria.

 Els POPs-Punts d’Orientació Personalitzada estaran a dins de l’estand municipal
 Hi haurà un sol espai de xerrades, que es vol aprofitar per donar  visibilitat al Consell a

través d’una taula rodona amb participació de la Cecot, Cambra, Estamp, Foment, etc. Es
poden fer propostes

 Vindran dos instituts de  fora (INS Garberes/INS Castellarnau) per mostrar una oferta de
cicles que no tenim a la ciutat. 

 La Mostra d’Ensenyament serà del 22 al 30 de març,  a tres equipaments cívics: Francesc
Macià, Alcalde Morera i Francisca Redondo

A continuació Javier Lacárcel explica que l’idea és anar ampliant la Fira d’orientació a 3 dies per tal
de  possibilitar  visites  de caire  més  familiar  el  dissabte.  Aquest  any,  però,  el  pressupost  no ho
permet. També suposa un canvi de mentalitat pel sector empresarial.



Xavier Argüello creu que trobar persones de les empreses i dels serveis públics pot costar. La gent
que ve ho fa de manera voluntària.

Josep Armengol expressa que s’han de respectar els horaris i pregunta si la Fira només és per a la
formació  professional.  Javier  respon  que  no,  que  s’obre  espai  a  batxillerats  i  a  tota  l’oferta
formativa. Pep Forn apunta que hi ha la voluntat que també hi sigui el sector universitari de manera
a afavorir itineraris.

Santi Martínez explica que de cara a l’any vinent es vol convidar grups de tercer d’ESO a visitar la
Fira i facilitar que l’alumnat de quart hi vagi amb companys i família.

Carles Lázaro expressa preocupació per l’abandonament escolar prematur i destaca la importància
de  les  orientacions  personalitzades.  Javier  respon  que  a  la  Fira  venen  joves  acompanyats  i
s’habilitaran POPs per a tothom. També es faran xerrades per incentivar la continuïtat formativa tant
els  dies 9 i  10 com la setmana del 13 de març a Foment..  Santi  Martínez afegeix que vindran
col·lectius de més risc de Districte Jove.

Eulàlia Martínez pregunta sobre els materials de difusió. Javier Lacárcel respon que s’enviaran un
cop tancada la programació d’activitats, després de la reunió dels sectors.

Com que no hi ha més aportacions, Teresa Ciurana dona pas a Nathalie Emond per a la presentació
del punt següent.

3. Trobada Xarxa Terrassa Orienta

Nathalie Emond explica que tindrà lloc el 14 de febrer al matí en format virtual. Els punts de l’ordre
del dia seran:

 Fira Terrassa Tria Futur
 Projecte E4Neet's de la Cambra de Comerç (projecte d’emprenedoria adreçat a joves que ni

treballen ni estudien)
 Programes per a joves: Foment: servei Jove i projecte Singulars /  ENOE: resultats 2022 i

continuïtat / CNO Vallès Occidental: projecte i innovacions metodològiques

Eulàlia Martínez pregunta si la Cecot també pot presentar el seu projecte Singulars. Nathalie Emond
diu que si, estem a temps d’afegir-ho.

4. Calendari de preinscripció i matrícula

Javier Lacárcel continua amb la presentació de les dates de la preinscripció, recentment penjades a 
la web: https://preinscripcio.gencat.cat/ca/inici
Les dates s’han avançat amb l’idea que tothom estigui matriculat pel setembre.

5. Centres de formació professional integrats
 
Teresa  Ciurana  explica  que  aquest  tema es  va tractar  el  6  de  febrer  en el  marc d’una jornada
organitzada  pel Consell  Comarcal,  amb la  presència  de  Fabian  Mohedano  com a  president  de
l’Agència Pública de Formació i Qualificació Professionals de Catalunya, l’Inspector Carles Torres
en susbtitució de la Maite Fons de SSTT i Manuel Robles, Conseller d’Educació del CCVO. Es va



presentar com es desplegarà la Formació Professional Integrada a partir d’exemples com l’Institut
Les Garberes. 

Teresa Ciurana valora positivament la possibilitat de respondre a totes les necessitats de formació,
tant inicial com ocupacional, facilitant la continuïtat formativa entre els 16 i els 67 anys. Destaca
que els centres de formació professional integrats no poden tenir l’ESO. Comenta que Terrassa ja no
té pressió a l’ESO, s’han reduït línies però hi ha previsió de nova pressió més endavant pels fluxos
migratoris per tant ara  seria el moment de crear  centres integrats d’FP. Ja s’ha  pensat en  un CFI
d’audiovisuals, també hi podria haver un CFI de tèxtil, metall o hoteleria.

Els reptes són la resistència al canvi, la dificultat de contractar formadors, el factor mobilitat, etc. 
Teresa Ciurana afegeix que el decret s’aprovarà al juny i començarà el procés d’autorització. 

Josep Armengol planteja al grup sobre quina justificació i objectius estem buscant. Opina que no
s’haurien de duplicar estructures i pregunta si a canvi s’eliminen centres. Teresa Ciurana respon que
no es tracta d’eliminar centres sinó d’endreçar. Posa en valor que el Centre Integrat pot acreditar i té
tota la cadena.

Josep Beltrán expressa que s’ha de desvincular la idea de centre integrat amb centre físic i passar a
l’idea de recursos connectats entre Treball i Ensenyament. 

Pep Forn considera que el Parc Audiovisual, que aglutina un centenar d’empreses és un centre de
referència de l’audiovisual i hauria de ser centre integrat.

Josep Armengol destaca la importància que tant els agents públics com privats hi siguin. Xavier
Argüello afegeix que el  repartiment de centres ha de ser coherent amb el territori  de manera a
aprofitar la col·laboració público privada. Eulàlia Martínez posa en valor l’oferta molt gran d’FO
provinent de Foment, Cecot i SOC. Proposa que es creï un grup de treball dins el Consell amb dues
sessions per tractar de la FOAP i arribar a un acord per no duplicar els mateixos cursos.

Pep Forn dona com a exemple de col·laboració público-privada el treball conjunt entre l’Institut
Santa Eulàlia i l’Escola d’Art i Disseny com a centres públics i l’ESCAC com a centre privat al
100%.

6. Proposta pel Plenari del 10 de maig

Maribel  Gelis  explica que des de Foment es fa  Formació per  a  l’Ocupació en format  dual,  en
aquests moments dins el sector sanitari i en col·laboració amb la Mútua, combinant certificat de
professionalitat amb contractacions. De cara al proper Plenari, proposa una Taula rodona sobre la
modalitat dual de l’FP inicial i ocupacional, que moderaria Foment.

Santi  Martínez explica que a Tarragona es fan experiències pilots  de formació ocupacional de  
depenents  de  carnisseria  conjuntament  amb  els  instituts  de  manera  que  el  certificat  de  
professionalitat formi part del currículum de cicle mitjà.

Xavier Argüello comenta que hi ha un gran desconeixement sobre la convalidació de les Unitats de 
Competències. Tot el que es fa com a FO ha de servir.



Javier  Lacárcel  pregunta  si  es  vol  proposar  un  altre  punt  pel  Plenari.  Com que ningú fa  cap  
aportació, Javier dona la possibilitat de comentar-ho més endavant. 

Miquel Armengol informa que donada la demanda de les empreses, Salesians voldrien ampliar  la
formació de fabricació mecànica de grau mitjà a grau superior, en funció de si hi ha concert o no.
Com que compten amb les instal·lacions també han pensat en proposar un grau superior d’esport. 

7.  Informació dels agents socials,  econòmics  i  educatius del  Consell:  novetats,  dificultats,  
reptes i propostes en relació a l’FP

Josep  Armengol  pregunta  sobre  l’aprovació  dels  pressupostos  de  la  Generalitat,  si  algú  té
informació sobre si han millorat les partides per la FP. Teresa Ciurana contesta que el pressupost
d’Educació ha augmentat.  Xavier Argüello afegeix que Promoció Econòmica també ha augmentat
però no se sap en què es concretarà. Santi Martínez informa que el Departament té previst ampliar
l’oferta de PFI tenint en compte la previsió d’abandonament escolar prematur.

Sense més qüestions la reunió es dona per acabada a les 13:13h 


